
»خسته شده ايم«؛  اين جمله اي است كه روز 
گذش�ته دكتر عليرضا زالي، رئيس سازمان 
نظام پزشكي كش�ور در نشست خبري اش 
وقتي مي خواس�ت س�ر صحب�ت را درباره 
مطالبات هم صنفانش بگش�ايد با آن شروع 
كرد. شاه بيت اين مطالبات هم مانند هميشه 
تعرفه ه�ا ب�ود؛  تعرفه هايي كه همه س�اله با 
تأخير تعيين تكليف مي ش�ود. به گفته وي، 
اين بار آبان ماه س�ال 94 بسته پيشنهادي 
اين س�ازمان ب�راي تعرفه هاي س�ال 95 به 
شوراي عالي بيمه ارائه شده اما هنوز خبري 
از اعلام تعرفه هاي س�ال 95 نيس�ت. زالي 
اگرچ�ه پيش تر از اي�ن خودش ب�ه افزايش 
120 تا 300 درصدي تعرفه ها با اصلاح كتاب 
ارزشگذاري نسبي تعرفه ها اذعان كرده بود، 
اما روز گذش�ته حرف هاي ديگ�ري مي زد. 
به گفت�ه رئيس س�ازمان نظام پزش�كي در 
بهترين شرايط روي كاغذ 180 درصد رشد در 
تعرفه ها محقق مي شد كه به دليل مشكلات 
مالي محقق نشد و بخش دولتي 38 درصد و 
بخش خصوصي 42 درصد رشد تعرفه داشت. 
درآمد پزشكان هم از آن دست مسائلي است كه 
حتي در ميان خود پزشكان هم نمي توان نگاه 
واحدي درباره اش پيدا كرد. در حالي كه برخي 
پزشللكان و كارشناسان حوزه سللامت نظير 
مسعود پزشكيان وزير اسللبق بهداشت و عضو 
كنوني كميسيون بهداشللت و درمان مجلس 
يكي از پزشكاني است كه با توجه به پست هايي 
كه داشته و دارد، اشراف خوبي نسبت به درآمد 

همكارانللش دارد و از منتقللدان درآمد بالاي 
پزشكان است. به گفته وي، در نسبت با درآمد 
سللرانه، درآمد پزشللكان متخصللص در ايران 
بيش از هفت برابر در آمد پزشكان امريكاست. 
مطابق آمار منتشر شللده در يكي از برنامه هاي 
تلويزيوني هم در سال 87 متوسط درآمد يك 
سللاعت يك پزشللك متخصص جراحي مغز و 
اعصاب: 174 هزار تومان؛ متوسط در آمد يك 
ساعت يك پزشللك متخصص جراحي قلب و 
عروق: 103 هزار تومان؛ درآمد متوسللط يك 
ساعت يك پزشللك متخصص ارتوپدي: 132 
هللزار تومان؛ گللوش و حلق و بينللي: 87 هزار 
تومان؛ زنان و زايمان: 83 هزار تومان؛ متخصص 
چشم: 81 هزار تومان و... بوده است. اين اعداد و 
ارقام مربوط شش ماهه اول سال 87 )شش سال 
پيش( در يكي از بيمارستان هاي بزرگ تأمين 
اجتماعي در تهران است كه اسناد آن در برنامه 
ثريا ارائه شد. با وجود اين اما رئيس سازمان نظام 
پزشكي چنين اعدادي را قبول ندارد. به گفته 
زالي به رغم اصاح كتاب ارزشللگذاري نسبي 
تعرفه ها در حال حاضر فيللش حقوقي نفر اول 
رشللته نورولوژي 2 ميليون و 600 هزار تومان 
است و يك پزشك عمومي يك ميليون و 500 
هزار تومللان درآمد دارد كه با كسللوراتش يك 
ميليون و 200 هزار تومان دستش را مي گيرد 

اما آنها آبروداري مي كنند. 
  ابهام در ادامه طرح تحول سلامت 

طرح تحول سللامت كه تا چند روز ديگر وارد 
سه سللالگي مي شللود هر چند توانست رضايت 

نسللبي مردم را حاصل كند اما از همان ابتدا با 
يك چالش جللدي روبلله رو بود؛ چالش تأمين 
منابع پايدار. منتقداني مانند مسعود پزشكيان 
هم پيش بيني كرده بودند اين طرح به مشكل 
بودجلله اي برخللورد مي كند و حالا انللگار اين 

پيش بيني درست از آب درآمده است. 
 به باور رئيس سازمان نظام پزشكي بودجه 95، 
با شتاب »سامت« همخواني ندارد، براي ادامه 
طرح تحول بايد بودجه مسللتمر سللر وقت و با 
رشد كافي داشته باشيم، چراكه حوزه سامت 
حوزه اي گران اسللت. وي ادامه داد: متأسفانه 
بيمه ها هزار و 500 ميليارد تومان كسري دارند 
در نتيجه با رشد تعرفه ها مخالفت خواهند. كرد 
اين در حالي است كه بودجه 95 نيز به گونه اي 
طراحي شده كه با شللتاب طرح تحول سامت 
همگام نيسللت، به طوري كه از 4 هزار و 500 
ميليارد تومان اعتبار هدفمندي يارانه ها فقط 
500 ميليارد تومان آن در حوزه تعرفه دسللت 
ما را گرفت. بيمه اي كلله 6 هزار و 500 ميليارد 
تومان كسري دارد، مشللخص است كه از رشد 
تعرفه ها حمايللت نمي كند. بنا بلله تأكيد زالي 
بودجه سللازمان هاي بيمه گللر روي كاغذ 12 
درصد رشد كرده است و حالا بايد ببينيم كه چه 

ميزان از اين بودجه به آنها داده مي شود. 
رئيس كل سازمان نظام پزشكي بيان كرد: از 4 
هزار و 500 ميليارد تومان ناشي از محل بودجه 
هدفمندي يارانه ها تنها 500 ميليارد تومان آن 

داده شده است. 
زالي در پاسخ به سؤالي درباره ادامه طرح تحول 

سامت با شرايط فعلي گفت: آنچه كه در طرح 
تحول سامت پيگيري مي شود و نقطه اصلي آن 
است، كاهش پرداخت از جيب مردم است كه 
خط قرمز اين طرح است. براي ادامه طرح تحول 
بايد بودجه مسللتمر سللر وقت و با رشد كافي 
داشته باشلليم، چراكه حوزه سامت حوزه اي 

گران است. 
وي با بيان اينكه اكنون بيمارستان ها اين شرايط 
را مديريت مي كنند، گفت: در عين حال براي 
حل اين مشللكات بايد منابع تزريق شللود و 
منابعي كه تخصيص داده نشده، پرداخت شود. 
زالي افزود: در حال حاضر دولت در فرآيندهاي 
اقتصادي و ايجاد نقدينگي مشكات زيادي دارد 
كه اگر رفع شود، بخش سامت نيز از مشكات 
نجات پيدا مي كند. بنابرايللن دولت و مجلس 
دست به دسللت هم داده و در سللال 95 منابع 

سامت را تزريق كنند. 
رئيس كل سازمان نظام پزشكي تأكيد كرد: طرح 
تحول سامت وابسللته به تأمين و ثبات منابع 
اسللت و اگر دولت مي خواهد آن را حفظ كند، 

بايد براي آن سرمايه گذاري كند. 
  پزشكان خواستار عدالت مالياتي اند 

افزايش ماليات پزشللكان و به تعبير رئيس كل 
نظام پزشللكي عجيللب و غريب بللودن ميزان 
ايللن افزايش موضللوع ديگري بود كلله در اين 
نشست مطرح شد. با وجودي كه علي عسكري، 
رئيس سابق سازمان امور مالياتي كشور گفته 
بود بسللياري از پزشللكان اظهارناملله مالياتي 
نمي دهند،  رئيس سازمان نظام پزشكي معتقد 
است 96 درصد پزشكان ماليات مي دهند. وي 
با بيان اينكه گايه ديگر پزشكان بحث ماليات و 
رشد عجيب و غريب آنها است، گفت: ما در سال 
گذشته تفاهمنامه اي با سللازمان امور مالياتي 
امضا كرديم كه هر دو طرف از اين تفاهم راضي 
بودند و بر اساس آن 96 درصد جامعه پزشكي 
كه ماليات مي دادنللد، تفاهمنامه را قبول كرده 
بودند، اما ديوان عدالللت اداري اين تفاهمنامه 
را لغو كرد و آسلليب مالياتي جللدي به جامعه 

پزشكي وارد كرد. 
زالي در اين باره افزود: خواسته جامعه پزشكي 
برقراري عدالت مالياتي اسللت و بايد بتوانيم با 
سازمان امور مالياتي كشور و با كمك انجمن هاي 
پزشكي و... تفاهمي در اين زمينه داشته باشيم. 
بنابراين جامعه پزشكي به دنبال ندادن ماليات 
نيست بلكه پيگير برقراري عدالت مالياتي است. 
 وي در پاسخ به سؤالي درباره احكامي كه براي 
پزشكان متخلف صادر مي شللود، گفت: قانون 
مجازات اسامي مشكاتي دارد كه اگر اصاح 
شود، به نفع همه اصناف است و قوه قضائيه هم 
به سللمت اسللتفاده از مجازات هاي جايگزين 
حبس رفته است. به گفته وي در سال گذشته 
18 حكم حبس تعزيري براي پزشكان داشتيم 
كه انجام نشللد و سلله حكم نيز با مجازات هاي 

جايگزين اعمال شد. 
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پزشكان عمومی با يک ميليون و 200 هزار تومان درآمد ماهانه آبروداری می كنند

زالی:ازطرحمطالباتپزشکانخستهشدهایم!

  شاهرخ فاتح، رئيس مركز ملي خشكسالي و مديريت بحران سازمان 
هواشناسي كشور از افزايش 19 درصدي بارش كشور طي هفت ماه اخير 
در مقايسه با سال گذشللته خبر داد و افزود: مجموع استان هاي كشور 
در ماه گذشته، 0/2 درجه سلسلليوس خنك تر از ميانگين بلندمدت 

فروردين بوده اند.
  مدير عامل شركت متروي تهران اعام 
كرد: صد درصد عمليات حفاري و لاينينگ 
خط 7 به پايان رسلليده و عمليات اجرايي 
ريل گذاري اين خط آغاز شده است.  هابيل 
درويشللي، صد درصد عمليللات حفاري و 
لاينينگ فاز نخسللت خط هفت )بيش از 
20 كيلومتللر( را مرهون تللاش كارگران 
و مهندسللين گمنام صنعت مترو دانست 

و گفت: بحمللدالله از آغللاز ريل گللذاري در اين خط، پيشللرفت هاي 
قابل توجهي داشللتيم و ريل گذاري در اين خط از مرز 2 كيلومتر عبور 
كرده است. وي با بيان اينكه خط 7 تنها خط مترو در شهر تهران است 
كه به صورت تمللام مكانيزه، حفللاري و لاينينگ شللده و در نوع خود 
كم سابقه اسللت، اظهار داشللت: خط 7 مترو در دو فاز در حال احداث 
اسللت كه در فاز نخسللت، 20 كيلومتر و در فاز دوم هفت كيلومتر به 

بهره برداري خواهد رسيد. 
   مديرعامل سازمان نوسازي شهر تهران بر ضرورت رويكرد جامع نگر 
در نوسازي بافت هاي فرسوده پايتخت تأكيد كرد.  عبادالله فتح اللهي 
در تشللريح اين رويكرد گفت: توانمندسللازي اقتصللادي و اجتماعي 
ساكنان بافت هاي فرسللوده، بهبود و ارتقاي زيرساخت ها و خدمات و 
همچنين زمينه سازي و تأثير نوسازي كالبدي در اين رويكرد مدنظر 
قرار گرفته مي شود.  وي اهميت توجه به بافت هاي فرسوده را يكي از 
چالش هاي اصلي در شهر تهران و همچنين اكثر كانشهرهاي كشور 
عنوان كرد و افزود: توجه به نوسازي بافت هاي فرسوده در كشور يكي 
از موضوعاتي است كه در حل مسائل و معضات فرهنگي و اجتماعي 
نقش تعيين كننده اي دارد و چنانچه بافت هاي فرسوده با برنامه اي جامع 
نوسازي شوند، عاوه بر نوسازي كالبد شهر، نوسازي حيات انساني نيز 

محقق خواهد شد. 
  دكتر سيداميرمحسن ضيائي، رئيس جمعيت هال احمر گفت: 
اين جمعيت به منظور افزايش توانمندي ها، مهارت، ايجاد انگيزه و 
پيشگيري از ريزش جمعيت جوانان برنامه هايي در دست اجرا دارد.  
وي با اشللاره به خدمات ارزنده اين نهاد مردمي در نوروز 95 افزود: 
با توجه به پتانسيل بالا و ضرورت اسللتفاده و بهره مندي از جوانان، 
هال احمر برنامه هاي متنوعي براي مهارت آموزي و نگهداشت آنها 
دارد. وي با اشاره به اينكه امروز به شدت نيازمند توسعه فعاليت هاي 
داوطلبانه هستيم، اظهار كرد: هال احمر تاش دارد نه فقط در ايام 
نوروز بلكه در طول سللال با اجراي برنامه هاي پيشگيرانه، افزايش 
آگاهي مردم و آمللوزش همگاني، زمينه كاهش تلفللات جاده اي را 

فراهم كند. 
  عليرضا الو الفضل، محقق طب اسامي با تشريح علت نتيجه ندادن 
طب سنتي گفت: يكي از مشكات مطب هاي طب سنتي عدم رعايت 
بهداشت است. همچنين اغلب اطباي طب سنتي در كنار مطب خود 
مبادرت به ايجاد داروخانه گياهي و فروش با رقم هاي گزاف مي كنند و 

اساسأ كارشان شكل تجاري گرفته است. 
  وزير اسللبق بهداشللت، درمان و آموزش پزشللكي گفت: مخالفان 
محصولات تراريخته تاكنون هيچ مستند علمي براي مخالفت خود ارائه 
نكرده اند.  مسعود پزشكيان گفت: مسئله در مورد محصولات تراريخته 
كاماً روشن است، هركس با علم مخالفت كند، عقب مي ماند.  وي افزود: 
اينكه براي مثال بتوانيم گياهي را در برابر شللرايط نامساعد محيطي 
مقاوم كنيم خيلي هم خوب است. امروزه در پزشكي هم تاش بر اين 
است كه بتوانيم ژن هايي را كه باعث ابتا به سرطان يا انواع بيماري هاي 
ديگر مي شوند، شناسايي و حذف كنيم. پزشكيان افزود: در واقع علم 
به سللمتي مي رود كه نيازي به مصرف داروهاي شيميايي نباشد و اگر 

بخواهيم با اين روند مخالفت كنيم درست نيست. 

بيژن سوراني  س�لام برش�ما مخ�اطبان هميش�گي »جوان«. دلگويه هاي شما 
عزيزان را از طريق ش�م�اره 88498440 شنوا و پ�ذيرا هستيم. 
اين ستون را مس�ئولان و مديران با حساس�يت ويژه مي خوانند.

   برخورد با بساط كنندگان ميوه در خيابان دماوند
احمدي – تهران: عصرها در خيابان دماوند وانت بارها و ميوه فروشان 
در كنار خيابان بساط كرده و براي اتومبيل هاي عبوري مزاحمت ايجاد 
مي كنند. چرا شهرداري براي ساماندهي اين افراد كاري انجام نمي دهد 
تا چهره شهر زشت نشود.  اينكه مأموران شهرداري در روز بارها از اين 
محله و خيابان عبور مي كنند ولي هيچ اقدامي انجام نمي دهند، جاي 

سؤال دارد!

زهرا چيذري 
ظرفيت اعزام به عتبات 2/5 برابر مي شود    گزارش يك

با توجه ب�ه برنامه ريزي ه�اي انجام ش�ده، ظرفيت اع�زام زائران 
ايراني ب�ه عتب�ات عاليات ت�ا 2/5 براب�ر افزايش خواه�د يافت. 
محسللن نظافتي، مديركل عتبات سللازمان حج و زيارت با اشللاره به 
افزايش ظرفيت اعزام به عتبات اظهار داشت: با توجه به برنامه ريزي هاي 
انجام شللده، ظرفيت اعزام زائران ايراني به عتبات عاليات تا 2/5 برابر 
افزايش خواهد يافت.  وي گفت: بر همين اسللاس، پيش بيني مي شود 
امسللال بيش از يك ميليون و 500 هزار نفر به شهرهاي كربا، نجف، 
كاظمين و سامرا اعزام شللوند و اين در حالي  است كه سال گذشته به 
استثناي ايام اربعين، 600هزار زائر ايراني راهي عراق شدند.  نظافتي 
همچنين از كاهش هزينلله اعزام به عتبات در مللاه رمضان خبر داد و 
تصريح كرد: براساس مذاكراتي كه با طرف عراقي داشته ايم و با توجه 
به كاهش تقاضاي اعزام به عتبات در ماه مبارك رمضان، كاهش قيمت 
اعزام در اين ماه را خواهيم داشللت چنانچه سال گذشللته نيز در اين 
ايام شللاهد كاهش قيمت 10 تا 15درصدي بوده ايم.  مديركل عتبات 
سازمان حج و زيارت درباره بسته هاي سللفري عنوان كرد: اعزام هاي 
هوايي در قالب بسته هاي هفت و 14روزه و سفرهاي زميني نيز در قالب 
بسته هاي چهار، پنج، شش و هفت روزه است. نظافتي با اشاره به آخرين 
تصميم ها درباره اعزام به سوريه يادآور شد: براساس آخرين اظهارات 

طرف سوري، آنها در حال ارسال پيوست امنيتي به ايران هستند.

شهردار تهران: 
 نبايد تمامي پروژه هاي شهري را 

با پول شهرداري انجام دهيم 
ش�هردار تهران صرفه جويي را يك�ي از اركان اقتص�اد مقاومتي 
دانس�ت و گف�ت: نباي�د تمام�ي پروژه ه�اي ش�هري را ب�ا پول 
ش�هرداري انج�ام دهي�م، چراكه ه�م اكن�ون اين بس�تر فراهم 
ش�ده تا پروژه هاي�ي نظير ش�هر آفتاب، توس�عه خط�وط مترو، 
مراك�ز فرهنگ�ي و... را با س�رمايه بخش خصوصي پي�ش ببريم. 
 محمدباقر قاليباف در جلسه شللوراي مديران و معاونان برنامه ريزي و 
توسعه شهري شهرداري تهران، شهرداري تهران را سازماني گسترده 
دانسللت و گفت: يكي از ويژگي هاي كم نظير شللهرداري آن است كه 
شهرداري در ويترين قرار دارد و مردم هر ساعت و هر روز تأثير آن را در 

زندگي خود مشاهده كرده و درباره شهرداري قضاوت مي كنند. 
وي افزود: كشور بايد به اين سللمت حركت كند كه تفكيك كار ملي و 
محلي صورت گيرد و با شكل گيري مديريت واحد شهري، شهرداري ها 
و شوراهاي شهر مبناي دولت هاي محلي شوند. در اين شرايط هم اكنون 
بستر بسيار مناسب و منحصر به فردي در شهر تهران براي اين كار فراهم 
شده است و در اين بخش با شهرهاي پيشرفته دنيا قابل مقايسه هستيم.  
قاليباف پرداخت سهم شهرداري تهران از جرايم راهنمايي و رانندگي 
را يكي از رديف هاي روشللن مطالبات شللهرداري عنوان كرد و گفت: 
اين پولي است كه از سوي شهروندان پرداخت شللده و به خزانه رفته 
است. بر اساس قانون محل ديگري جز تقسيم بين پليس و شهرداري 
تهران ندارد. از اين رو بايد براي تحقق آن گام برداريم. از اين رو وصول 

طلب هاي شهرداري همانند پرداخت ديون كاماً مهم است. 
وي گفت: در حال حاضر اين قابليللت وجود دارد تا پروژه هايي همانند 
تونل شللهيد متوسللليان و تونل ادامه اتوبان شللهيد صياد شيرازي تا 
آزادگان را به صورت BOT با بخش خصوصي انجام داده و اجازه دهيم 
بخش خصوصي سللرمايه گذاري كند، خصوصاً آنكه تونل شهيد صياد 
شيرازي در مسير خودش پاركينگ ها و مراكز خدماتي بزرگي دارد و از 
طرح ترافيك عبور مي كند. به اين ترتيب حتي اگر شهروندان هزينه يك 
دهم طرح ترافيك روزانه را به تونل بدهند، مي توانند از پاركينگ هايي 
كه زير زمين طراحي شللده، اسللتفاده كنند و به مركز شهر دسترسي 

داشته باشند. 

عضو كميسيون  شوراهای مجلس خبر داد 

مجلس به دنبال نظام مندكردن ورود افراد 
به شوراها 

نايب رئيس كميسيون شوراها و امور داخلي كشور در مجلس اصلاح 
قانون تشكيلات، وظايف و انتخابات شوراهاي اسلامي كشور را با 
هدف نظام مندكردن ورود افراد به شوراهاي شهر و روستا عنوان كرد. 
محمدجواد كوليوند با يادآوري نامگذاري نهم ارديبهشللت به نام روز 
شوراها، در تشللريح عملكرد شللوراهاي شهر و روسللتا در چهار دوره 
گذشللته، گفت: براي رسيدن شللوراها به اهداف ذكر شللده در قانون 
اساسي بايد تصميم گيري و مديريت تمامي خدمات شهري به شوراها 
واگذار شود.  نماينده مردم كرج در مجلس شوراي اسامي با بيان اينكه 
از شوراهاي شهر و روسللتا انتظار مي رود به اهداف اساسي خود كه در 
قانون اساسي از آنها تحت عنوان اركان شوراها نام برده شده دست يابند، 
تصريح كرد: در حال حاضر شوراهاي شهر و روستا تنها شهرداري ها را 
مديريت مي كنند، در حقيقت شوراي شهر نبوده و شوراي شهرداري 

هستند كه اين موضوع شوراها را از هدف اصلي خود دور كرده است. 
كوليوند اصاح قانون شوراها را براي رسيدن شوراها به جايگاه واقعي 
خود ضروري خواند و گفت: مجلس شللوراي اسللامي با اصاح قانون 
تشللكيات، وظايف و انتخابات شوراهاي اسامي كشللور گام بزرگي 
در راستاي تحقق اهداف شللوراها برخواهد داشت.  اين نماينده مردم 
در مجلس نهم نظام مندكردن ورود افراد به شللوراهاي شللهر و روستا 
را ديگر تاش هاي مجلس براي كارآمدتر كردن شللوراها عنوان كرد و 
گفت: متأسفانه در برخي شللهرها تناسبي در تخصص اعضاي شوراها 
وجود ندارد، به عنوان نمونه در شللورايي با 9 كرسي، هفت عضو آن را 
متخصصان عمران به خللود اختصاص داده اند.  وي بللا تأكيد بر اينكه 
كرسي هاي شوراها را بايد متخصصان مختلف به خود اختصاص دهند، 
ادامه داد: از سوي ديگر دولت بايد هرچه سريعتر لايحه مديريت واحد 
شهري را جهت ارتقاي جايگاه شوراها به مجلس شوراي اسامي ارائه 
كند.  كوليوند يادآور شللد: با ارائه لايحه مورد نظر دولت مديريت آب، 
برق، گاز، امور بيمارستاني و بهداشتي و تمام امور شهري را به شوراها 
واگذار خواهد كرد بنابراين خدمات واحد شهري زير نظر پارلمان محلي 
مديريت  مي شود.  نايب رئيس كميسيون شوراها و امور داخلي كشور 
در مجلس شوراي اسامي اصاح قانون تشكيات، وظايف و انتخابات 
شوراهاي اسامي كشور به شللكل مذكور و كمك دولت با ارائه لايحه 
مديريت يكپارچه شهري را براي رسيدن شوراها به اهداف والاي خود 

پس از چهار دوره مؤثر و ضروري خواند. 

 يارگيري سياسي
 شوراها را  متوقف مي كند

امروز سالروز تشكيل شوراهاي شهر و روستا است؛ شوراهايي كه با رأي 
مستقيم مردم در شهرها و روسللتاها برگزيده می شوند تا امور مردم از 

طريق خود آنان اداره شود. 
شوراها در چهار دوره فعاليت خود با چالش هاي بسياري روبه رو بوده اند و 
همواره اين موضوع مورد گايه قرار مي گيرد كه شوراها به دليل نظارت و 
تصميم گيري براي شهرداري ها، شوراي شهرداري هستند، تا شورايي ها 
بتوانند در همه حوزه هاي دولت محله اي ورود كنند و مطالبات مردم را 

از بخش هاي عريض و طويل دولت پيگيری كنند. 
از زمان فعاليت شورا انتظارات مردم از اين نهاد مردمي در حال گسترش 
اسللت. اين امر نشان مي دهد كه شللوراها داراي ظرفيت هاي بسياري 
هستند كه اگر در مسير صحيح قرار بگيرند و برخي خلأهاي قانوني رفع 
شود، مي توانند در جايگاه واقعي خود قرار بگيرند. البته اين امر زماني به 
صورت كامل محقق خواهد شد كه عملكرد شورا در همه حوزه ها ارتقا 
يابد و اينگونه نباشد كه رفتارهاي سليقه اي و ياري گيري سياسي در 

حوزه شورا نفوذ پيدا كند. 
سياسي كاري آفتي است كه سال هاست برخي شوراها را در چنبره خود 
گرفته و اين نوع حركت و نگاه، سبب شده است آنها از مسير اصلي خود 

كه قانون اساسي برايشان تعيين و تدوين كرده است، خارج شوند. 
زاويه پيدا كردن شورا ها بسيار آهسته شكل مي گيرد و ماهيت شورايي 
شوراها را تحت تأثير قرار مي دهد يا به دليل ضعف آموزش شهروندي 
در برخي مراكز شوراها آلت دسللت برخي از افراد يا دسللتگاه ها قرار 
گرفته اند و به جاي برنامه ريزي و تصميم گيري و تصميم سللازي براي 
رفع مسللائل و مشللكات حوزه انتخابي خود، عاملي شللده اند براي 

گله مندي شهروندان. 
حضور 117هزار عضو در شوراهاي شهر و روستا نشان از ظرفيت عظيم 
و بالايي دارد كه هر كللدام از اعضا مي توانند يك پتانسلليل و ظرفيت 
بالقوه باشند برای رسيدن به فعليت. در حقيقت شوراها براساس قانون 
مي توانند از طريق شوراهاي بالا دست لايحه و طرح به مجلس و دولت 
ارائه دهند كه ظرفيت همفكري شوراها در شوراي عالي استان ها نمود 
پيدا مي كند لذا بايد براي حل و رفع مسللائل و مشكات شهروندان به 
صورت جدي وارد عرصه كار شللوند.  متأسللفانه در برخي شوراها به 
خصوص شوراهاي كانشللهرها عده اي در دوره هاي مختلف به عنوان 
اعضاي ثابت همچنان حضور دارند كه سبب شللده است يك جريان 

خاصي اينگونه و يكنواخت شوراها را هدايت كند. 
شللوراها بايد مطالبه گر نيازهاي مردم از دولت باشللند تا بتوانند اداره 
امور مردم را به خود آنان بسپارند و اگر شوراها به هر دليلي از اين مسير 
انحراف پيدا كنند، ديگر نبايد انتظار داشللت كه مسائل و مشكات به 

دست آنان يا با هدايت آنان حل و فصل شود. 
در حقيقت هر چه سطح آگاهي اجتماعي شهروندان بالاتر مي رود افراد 
صاحب تخصص و دلسوز بيشتر وارد عرصه شورا مي شوند تا بتوانند به 
بهترين شكل ممكن به مردم خدمت كنند و بايد در نظر داشت هرچه 
ميزان رضايت شهروندان از شللورا و اقدامات آنان بيشتر باشد اين امر 
نشان مي دهد كه شوراها موفق تر عمل كرده و در مسير شورايي حركت 

مي كنند. 

فن�اوري  و  علم�ي  مع�اون 
رئيس جمه�وري گف�ت: ب�راي 
پيشرفت در حوزه علم و فناوري و 
بازگشت به دوران طلايي گذشته 
به سرمايه گذاري بخش خصوصي 
و مردمي در پژوهش نياز اس�ت. 
سللورنا سللتاري در نخسللتين 
آييللن اعطللاي نشللان جهانللي 

خادم المصطفي)ص( با اشللاره بلله اينكه جوانان 
براي اقتصاد كشور فرصت هستند، اظهار كرد: آن 
چيزي كه بايد در اقتصاد ايران وارد شود، تكيه بر 
نيروي انساني متخصص است.  وي ادامه داد: تفكر 
در مورد اينكه چگونه و كجا براي جوانان مي توان 
كسللب و كار ايجاد كرد، به تصحيح سيسللتم و 
ايجاد زيسللت بوم كارآفريني و همچنين به عقل 
احتياج دارد و پول و ثروت را نمي توان براي پايه 
اقتصاد متكي به نفت در نظر گرفت.  سللتاري با 
اشاره به اينكه چندسللالي است كه حركت توليد 
ثروت از علم در كشور آغاز شده است، بيان كرد: 
نمونه اين توليد ثروت را مي توان در شركت هاي 
دانش بنيان مشاهده كرد، ما توانايي پيشرفت هاي 
بيشتر در اين حوزه را داريم چراكه ايران چهارمين 
توليدكننده مهنللدس در جهان اسللت.  معاون 
علمي و فناوري رئيس جمهور با اشاره به برگزاري 

اين جايزه و نقللش آن در حركت 
علمي خاطرنشان كرد: خوشحالم 
كه اين اهللداي جايزه بللدون اتكا 
به منابللع دولتي انجام مي شللود، 
ضمن اينكلله تأمين منابللع مالي 
جايللزه مصطفللي )ص( از بخللش 
خصوصللي و مردمي، يك حسللن 
محسللوب مي شللود و اميدواريم 
كه سللرمايه گذاري خوبي در صنللدوق موقوفات 
جايزه مصطفي )ص( صللورت بگيرد.  رئيس هيئت 
امناي صندوق حمايت از پژوهشگران و فناوران 
كشور با اشاره به نقش خيرين در صندوق جايزه 
مصطفي)ص( يادآور شد: ورود خيرين به اين حوزه 
باعث ايجاد فرهنگ جديدي مي شود كه نتيجه آن 
سرمايه گذاري در حوزه پژوهش است.  نخستين 
آيين اعطاي نشان جهاني خادم المصطفي)ص( 
ششم ارديبهشت  ماه 95 با حضور سورنا ستاري، 
معاون علمي و فناوري رئيس جمهوري، علي اكبر 
صالحي، معاون رئيس جمهوري و رئيس سازمان 
انرژي اتمي، شللركت هاي فعال در حوزه فناوري 
اطاعات و ارتباطات و شللخصيت هاي برجسته 
علمي كشور در تهران برگزار شد و از 22 مجموعه 
حقوقي از خيرين و واقفين جايزه مصطفي)ص( 

تجليل به عمل آمد.

 سرمايه گذاري بخش خصوصي
 براي بازگشت به »دوران طلايي علم« ضروري است 

     گزيده

     سرک

وزي�ر بهداش�ت از ق�وه قضائيه 
خواس�ت ب�ا اف�رادي ك�ه از 
علاقه من�دي م�ردم ب�ه ط�ب 
س�نتي سوء اس�تفاده مي كنند، 
برخورد كند. به گفت�ه وي افراد 
متخلفي توس�ط س�ازمان نظام 
پزش�كي يا انجمن طب س�نتي 
شناسايي مي ش�وند اما به دلايل 

نامعلومي هنوز به فعاليت خود ادامه مي دهند. 
سيد حسن هاشمي، وزير بهداشت از وجود برخي از 
عطاري هايي كه به سامت مردم آسيب مي رسانند 
به عنوان يكي از مشللكات حوزه طب سنتي ياد 
كللرد و اظهار داشللت: وزارت بهداشللت به دنبال 
تبليغ و تشويق طب سللنتي و طب مدرن است و 
هر دو طب را حمايت مي كند.  هاشمي عنوان كرد: 
اميدواريم كه بيمه ها نيللز در كنار حمايت از طب 
مدرن، طب سللنتي را نيز حمايت كنند تا بتوانيم 
بدون تعصب، از امكانات و خدمات طب سللنتي و 

مدرن بهره مند شويم. 
وزير بهداشللت با بيان اينكه بنده به طب سللنتي 
اعتقاد و بللاور زيادي دارم، افزود: طب سللنتي در 
بسللياري از زمينه ها مي تواند استفاده شود بدون 
اينكه عوارض طب مدرن را داشللته باشللد و فكر 
مي كنم كه نظر مللردم نيز همين اسللت، چراكه 

مراجعات آنها به اين مراكز بيشتر از 
مطب هاي پزشكان است. 

هاشللمي به وجود دانشللكده ها و 
نيز سللامتكده هاي طب سللنتي 
در كشللور اشللاره كرد و افزود: اگر 
بخش خصوصي بلله اين حوزه وارد 
شود، در آينده اي نزديك مي توان 
نه تنها در كشللور، بلكه در خارج از 
ايران نيز طب سللنتي و ايرانللي را عرضه كرد زيرا 
عاوه بر داشللتن عاقه مندان زياد، بازار مناسبي 
نيز دارد.  وزير بهداشللت ضمن ابراز اميدواري از 
گسترش مراكز و خدمات طب سللنتي در كشور 
اظهار داشت: اميدوارم در آينده، به جاي عطاري ها، 
داروخانه هللاي گياهي به تعداد كافللي راه اندازي 
شللوند، چراكه در اين داروخانه ها، يك پزشللك 
حاضر اسللت كه چندين سال دوره هاي تحصيلي 
و تخصصي داروسللازي در حوزه طب سللنتي را 
گذرانده است، همچنين اميدوارم مطب هايي در 
كشور راه اندازي شود كه پزشكان آن پس از اتمام 
دوره پزشكي خود، در دوره طب سنتي نيز تحصيل 
كرده باشند.  به گزارش وزارت بهداشت، هاشمي 
تأكيد كرد: از قوه قضائيه تقاضا دارم با افرادي كه از 
عاقه مندي مردم به حوزه طب سنتي سوء استفاده 

مي كنند، برخوردهاي لازم شود. 

 درخواست وزيربهداشت از قوه قضائيه
 براي برخورد با متخلفان طب سنتي

طرح بيمه برخ�ي حيوانات همچون يوز ايران�ي، پلنگ و خرس 
قهوه اي اخيراً مطرح ش�ده و اقدامات آن هم شروع شده است. 
س�الانه صدها حيوان بر اثر حوادث رانندگي، ش�كار يا انواع و 
اقسام بيماري ها و قاچاق از چرخه محيط زيست حذف مي شوند 
و حمايت ها براي جبران اين خسارت ها تقريبا با شرايط كنوني 
كه محيط زيست در آن قرار دارد، بسيار مشكل و زمان بر است. بر 
اين اساس بيمه حيوانات هرچند شايد طرح خوبي براي حمايت 
از حيوانات باش�د ولي نمي تواند در اين زمينه راهگش�ا باشد. 

در حقيقت حفظ محيط زيست نيازمند مشاركت آحاد مردم است و 
در اين ميان دستگاه هاي متولي و مسئول در خط مقدم اقدام براي 
حفظ محيط زيست قرار دارند.  متأسفانه با آنكه امسال از سوي دولت 
با شعار حمايت از محيط زيست آغاز شده است اما خبرهاي بسياري 
از نابودي و تخريب محيط زيسللت به گوش مي رسد كه چندان هم 
نشان نمي دهد كه امسال سال محيط زيست و اهتمام به آن است.  
حفظ محيط زيست، مسئوليتي انساني است براي زيست همه اعم 
از انسان، جانوران و گياهان و عناصر حياتي همچون آب،  خاك و هوا 

كه اگر در هركدام از اين عناصر و  موجودات دخالت بي مورد صورت 
بگيرد، ديگر جبران آن غيرممكن خواهد بود و اتكا به بيمه نمي تواند 
ضامن حفظ گونه هاي زيسللتي و جانوري باشد و بايد دانست بيمه، 
جدول ناقص حفاظت از محيط زيست را كامل نمي كند و بايد براي 
حل مشكل محيط زيست، نگاه و زبان و فهم مشترك ميان دستگاه ها 
و مردم شكل بگيرد در غير اين صورت نگاه سليقه اي و تك بعدي به 
تنهايي نمي تواند به حفظ محيط زيست كمك كند بلكه خود عاملي 

خواهد شد تا در دراز مدت محيط زيست تخريب و نابود شود. 

بيمه محيط زيست براي حفاظت يا انقراض حيوانات!


